
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 142 (Alm. Del), som Folketingets 

sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 1. december 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske af 

Jens Peter Vernersen (S). 
 

Spørgsmål S 142: 
"Ministeren bedes oplyse, hvilke besparelser de enkelte regioner har gennemført i 

årene 2005, 2006, 2007 og 2008 i forbindelse med de effektiviseringer der er fore-

taget, opgjort på de enkelte hospitaler." 

 

Svar: 
Jeg har ikke nogen opgørelse over foretagne besparelser eller effektiviseringer på 

de enkelte sygehuse i den omtalte periode, og mener det vil være vanskeligt, eller i 

hvert fald forbundet med betydelige administrative ressourcer, hvis jeg skal bede 

regionerne om at udarbejde en sådan.  

 

Inden for de økonomiske rammer, der aftales mellem regeringen og Danske Regio-

ner, er det regionsrådenes opgave at prioritere, hvordan pengene til sundhedsvæse-

net anvendes bedst muligt. Og i et sundhedsvæsen, der til stadighed udvikler sig, 

sker der jo løbende omprioriteringer og tilpasninger, der fx kan følge af, at en ræk-

ke behandlinger samles på færre sygehuse.  

 

Jeg vil dog gerne understrege, at der samlet set ikke har været tale om besparelser i 

sundhedsvæsenet i den omtalte periode. Tværtimod har først amterne og siden re-

gionerne hvert år fået tilført betydelige ekstra ressourcer til sundhedsvæsenet siden 

regeringens tiltræden i november 2001. Således vil regionerne i 2009 disponere 

over næsten 20 mia. kr. mere til sundhedsvæsenet end i 2001, hvoraf 14,5 mia.kr. 

vil gå til sygehusene. Ses der alene på perioden 2005 til 2008 er der blevet tilført 

ekstra 10,6 mia.kr, heraf 8,1 mia.kr til sygehusvæsenet.  

 

 

Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse 

Dato: 12. januar 2009 

Kontor: Sundhedsøkonomisk kt. 

J.nr.: 2008-12100-455 

Sagsbeh.: PMJ 
 

Sundhedsudvalget 
SUU alm. del - Svar på Spørgsmål 142
Offentligt            


